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  برنامه اسرائیلی ها از ابتدای جنگ همان طور که خود 
گفتند از بین بردن حماس و نیروهای مقاومت بوده؛ اما 
بدنامی و مشکلات ناشی از زیاده روی در واکنشی که نسبت 
به حمله حماس در عملیات طوفان الاقصی نشان دادند در 
سطح جهانی بسیار شدید بوده و لذا اسرائیل ناچار است که 
منافع خود را از لحاظ تبلیغاتی نزد جهانیان نیز رعایت کند. 
بنابر این اگر چنانچه آنطور که قرار بود این اسرا بین طرفین 
جنگ طبق برنامه مبادله شوند امکان اینکه آتش بس 4 روزه 
تمدید شود وجود دارد. اما این مساله مشروط به این است که 
تبادل اسرا شامل سایر اسرا هم شود و به عبارتی این مبادله به 
صورت کلی تکمیل گردد. اگر نه احتمال اینکه مجددا برخورد 
شدید میان حماس و اسرائیل صورت بگیرد بیشتر از این است 
که شاهد برخوردی نباشیم. از طرفی در خصوص اینکه گفته 
می شود تحت هر شرایطی نتانیاهو و دولتش سقوط خواهند 
کرد باید اذعان داشت که دولت نتانیاهو پیش از اینکه حتی 
جنگی هم شروع بشود در حال سقوط بود، اما اتفاقی که پیش 
آمد و جنگ میان حماس و اسرائیل موجب شد که نتانیاهو و 
دولتش عجالتا باقی بماند. منتها در داخل اسرائیل دو جریان 
مخالف نتانیاهو وجود دارد که هر دو جریان خواهان کنار رفتن 
او از قدرت و پاشیده شدن دولتش هستند. یکی جریان دست 
راستی تر از حزب نتانیاهو که معتقد است حتما باید این پروژه 
نابودی جریان مقاومت و حماس از سوی اسرائیل تکمیل شود 
و چرا اصلا اسرائیل حتی به آتش بس تن داده است. جریان 
دیگر نیز جریانی است که معتقد است بقای اسرائیل مستلزم 
سازگاری با افکار عمومی بین المللی است و اسرائیلی که در آغاز 
جنگ توسط حماس نوعی حمایت جهانی را به غیر از جوامع 
اسلامی منطقه جلب کرده بود به تدریج به جایی رسید که آن 
وضعیت تبلیغاتی آغازین را از دست داده و در داخل اسرائیل 
هم گروه های متنفذی هستند که معتقدند اسرائیل باید بکوشد 
نه با واکنش هایی فراتر از ابعاد اقدام یا کنش اولیه بلکه شرایط 
زندگی و بقای خود را با رعایت روابط مسالمت آمیز و صلح آمیز 
به دست بیاورد. از طرفی اینکه افکار عمومی تاثیر بسزایی بر 
فشار روی اسرائیل در جهت توقف جنگ و آتش بس داشتند را 
نمی توان نادیده گرفت. چرا که اسرائیل حتی در شرایط عادی 
هم رعایت هیچ گونه قید و بندی را نمی کرد. به هر جهت تحت 
هر شرایط طرفین جنگ هیچ چاره ای جز قبول آتش بس 
نداشتند. اسرائیل به جهت فشارهای بین المللی و افکار عمومی 
و همچنین فشارهای داخلی که از سمت جریان های سیاسی 
و مردم اسرائیل تحمل می کند و همچنین بازگرداندن اسرای 
خود و حماس نیز به جهت ساماندهی شرایط غزه و مردم آواره 
و بی دفاع و تبادل اسرا و لذا این آتش بس 4 روزه باید شکل 
می پذیرفت و به نظر می رسد که ادامه یابد. کشتار بیش از 14 
هزار مردم بی گناه غزه مساله کوچکی نیست و نباید اجازه داده 
شود که بیش از این شاهد چنین اتفاقاتی در غزه باشیم. لذا 
هرچه تلاش ها در جهت تمدید آتش بس بیشتر باشد نتیجه 
بهتری می توان گرفت و در مراحل بعدی هم شاهد تبادل سایر 

اسرا باشیم. 

 احتمال تمدید آتش بس در غزه
یادداشت

 نظر حضرت آیت ا... خامنه ای 
درباره روزهای ایام فاطمیه

حضرت آیت ا... خامنه ای به این سوال که 
چه روزهایی مناسب است به عنوان ایام فاطمیه 
)سلام ا... علیها( رعایت شود؟ پاسخ دادند. در 
پاسخ حضرت آیت ا... خامنه ای آمده است: 
مناسب است علاوه بر روز شهادت )1۳جمادی 
الاول و ۳جمادی الثانی( چند روز از ایام متصل 
به آن را به حسب عرف منطقه به عنوان ایام 
حزن و عزای صدیقه کبری )سلام ا... علیها( 

مراعات کنند. 

   »آتش بس « پیروزی  بزرگ 
جبهه مقاومت و حماس

گفت:   .. . ا رسول  محمد  سپاه  فرمانده 
آتش بس در غزه یک پیروزی بسیار بزرگ 
و عزتمندانه برای جبهه مقاومت و حماس 
است. سردار حسن زاده گفت: امروز رژیم 
صهیونیستی، آمریکا و جبهه استکبار از دکترین 
و راهبرد جهانی خود تهی شده اند. راهبردهای 
ساختاری این رژیم جعلی امروز دچار فروپاشی 
شده و صرفا به کمک آمریکا و کشورهای غربی 
است که روی پای خود ایستاده است. وی 
مقاومت تمام عیار و ثبات قدم مردم فلسطین 
در جنگ اخیر را یکی دیگر از پیروزی های بزرگ 
و ویژگی های جبهه مقاومت در طوفان الاقصی 
برشمرد و گفت: به رغم عملیات روانی چندین 
ساله و برنامه ریزی جبهه استکبار در سرزمین 
کوچک و محصور غزه برای ضعیف و ناکارآمد 
جلوه دادن تفکر مقاومت، برای دنیا ثابت شد 

تفکر مقاومت کارساز و نسخه پیروزی است. 

 تفکر بسیجی تبدیل 
به یک فرهنگ فرامرزی شده

جمعیت اعتلای نهادهای مردمی انقلاب 
اسلامی با انتشار بیانیه ای به مناسبت سالروز 
تاکید کرد که  تشکیل بسیج مستضعفین 
بسیاری از پیشرفت های کشور مرهون تفکر 
بسیجی و جهادی است. در این بیانیه آمده 
است: تفکر بسیجی تبدیل به یک فرهنگ 
فرامرزی شده و از ثمرات انقلاب اسلامی است 
که امروز به عنوان یک الگوی کارآمد در سایر 
نقاط دنیا به کار گرفته شده و قابل مشاهده 
است که نماد آن را در محور مقاومت می توان 
 .. . یافت در گروه های اسلامی مثل: حزب ا
لبنان، مجاهدین یمنی، حشد الشعبی عراق، 
مجاهدان سوری، حماس و جهاد اسلامی 
و سایر گروه های فلسطینی در پایان یادآور 
می شود که هفته بسیج فرصت مغتنمی است 
که حقایق و موفقیت های این نهاد انقلابی 
را یاد آور شده و از هرگونه تحریف وحقد و 
کینه نسبت به آن در اذهان و افکار عمومی 

جلوگیری نمود. 

 مصارف بودجه باید 
واقع بینانه پیش بینی شود

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها در مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: 
هر چقدر تعامل بین مجلس و دولت بیشتر 
باشد همخوانی در بین منابع و مصارف بودجه 
نیز افزایش یافته و در نتیجه بودجه ای واقعی و 
قابل تحقق به تصویب خواهد رسید. حمیدرضا 
کاظمی با اشاره به ضرورت همخوانی منابع و 
مصارف در لایحه بودجه 14۰۳، بیان کرد: 
قطعا انتظاری که مجلس دارد این است که 
دولت لایحه بودجه 14۰۳ را به شکل واقع 
گرایانه تنظیم کرده و به مجلس ارسال کند. 
از طرف دیگر با تعاملی که بین مجلس و دولت 
وجود دارد، بودجه ای برای سال آینده به 
تصویب مجلس برسد که دولت بتواند آن را 
اجرایی کند. وی در ادامه اظهار کرد: به نحوی 
باید لایحه بودجه 14۰۳ در مجلس تصویب 
شود که درآمدها محقق شده و هزینه ها نیز 
با نگاه واقع بینانه در نظر گرفته شود. هم باید 
درآمدها واقع بینانه در نظر گرفته شود و هم به 
دنبال آن هزینه ها واقع بینانه باشد. اگر بودجه 
به این نحو نوشته شود، قطعا به درستی نیز 

اجرایی خواهد شد. 

 واکنش به مقایسه تهران
 با قبرستان وادی السلام

که  است  قبرستانی  یک  وادی السلام 
در شهر نجف عراق قرار دارد و بزرگ ترین 
قبرستان جهان است. مساحت این قبرستان 
1٬4۸۵٫۵ جریب فرنگی )۶۰1٫1۶ هکتار؛۶٫۰1 
کیلومتر مربع؛ ۲٫۳۲ مایل مربع( است که بیش 
از ۶ میلیون جسد در آن دفن شده است. 
سالانه میلیون ها زائر از آن دیدن می کنند. 
مهدی چمران رئیس شورای شهر تهران در 
حاشیه یکصدونودوپنجمین جلسه شورای 
شهر تهران در جمع خبرنگاران در ارتباط 
با نقشه هوایی جدید تهران و مقایسه آن با 
قبرستان وادی السلام عراق در فضای مجازی، 
خاطرنشان کرد: ممکن است لس آنجلس هم 
با یک قبرستان در افغانستان شباهت داشته 
باشد. وی در ادامه افزود: شهرسازی تهران 
کاملا قابل قبول ما نیست و وضعیت معماری 
ما ناهنجار است و آن معماری را که در دنیا 
حرف برای گفتن داشت، شاهد نیستیم. وقتی 
شهری گسترش پیدا می کند و طرحی ندارد، 
چنین می شود. وقتی می گوییم طرح جامع 

شهر باید اجرایی شود، به همین دلیل است.

فریدون مجلسی
کارشناس مسائل بین الملل 

خبــــر
 جلیل رحیمی جهان آبادی:   

  برخی برای حذف منتقدین 
فشار می آورند

آرمان ملی: یک نماینده مجلس در ارتباط با عملکرد 
هیأت های اجرایی اظهار داشت: بنده از عملکرد همه 
هیات های اجرایی اطلاع ندارم چراکه اعضای هیات های 
مذکور در حوزه های مختلف را نمی شناسم اما در مورد 
حوزه انتخابیه خود می توانم قضاوت کنم. ترکیب جمعیتی 
در حوزه انتخابیه بنده به این ترتیب است که حدود ۶۰ 
درصد از جمعیت اهل سنت هستند و 4۰ درصد جمعیت 
اهل شیعه هستند. ترکیبی که هیات نظارت و فرماندار 
برای هیات اجرایی انتخاب کرده بودند اصلًا تناسبی با 
این ترکیب جمعیتی نداشت به این ترتیب که از 11 عضو 
هیات اجرایی تنها 4 نفر اهل سنت بودند و بقیه شیعه. 
جلیل رحیمی جهان آبادی گفت: نکته دیگر مربوط به 
رأی گیری می شود که در مورد بنده صورت گرفت، اعضایی 
که از میان مردم انتخاب شدند چه اهل سنت و چه شیعه 
به بنده رأی مثبت دادند اما رئیس اداره دادگستری، رئیس 
اداره ثبت احوال، رئیس سازمان تبلیغات، رئیس آموزش و 
پرورش، فرماندار و یک کارمند بازنشسته فرمانداری رأی 
منفی به صلاحیتم دادند و بنده را حذف کردند. وی افزود: 
سوالم این است که آیا هیات اجرایی نباید برآیندی از افکار 
عمومی باشد؟ آیا هیات اجرایی نباید یک هیات منصفه 
مردمی باشد؟ در مورد ردصلاحیت بنده به 4 بند استناد 
کردند اما این بندها در جلسه هیات اجرایی مطرح نشده 
و گفته نشده صلاحیت بنده براساس چه بندی رد شده 
بلکه روند به این صورت بوده که فرماندار رأی گیری در 
هیات اجرایی انجام داده، ۵ نفر رأی مثبت دادند، ۵ نفر رأی 
منفی و خود فرماندار رأی مثبت به بنده داده اما بعد گفته 
بنده تحت فشار هستم و باید رأیم را عوض کنم، بنابراین 
روز بعد رأی خود را تغییر داده و منفی کرده است. نماینده 
تربت جام در این خصوص که این ردصلاحیت تا چه اندازه 
تحت تاثیر فشار بوده است تصریح کرد: با توجه به رفتاری 
که فرماندار در حوزه اجرایی بنده نشان داد، باور بنده بر این 
است که  برخی برای حذف منتقدین فشار می آورند. جالب 
است که بنده در انتخاب رئیسی همه تلاش خود را کردم 
به این ترتیب که آرای اهل سنت را پای کار رئیسی آوردم، 
حمایت کردم و در نتیجه این حمایت ها  تخریب ها را در 
فضای جامعه تحمل کردم چراکه معتقد بودم اهل سنت 
نباید از حاکمیت و صندوق رأی دور شود و این اتفاق به 
جامعه آسیب وارد می کند. وی تاکید کرد: امیدوار هستم 
که هیات های نظارت و شورای نگهبان این اشتباه و رفتار 
نادرست را جبران کنند. در حقیقت امیدوار هستم که این 
عقلانیت وجود داشته باشد و اجازه ندهند به مردم و رابطه 

مردم و حاکمیت آسیب وارد  شود. 

قوه  رئیس  ملی:  آرمان    
قضائیه از آخرین دستاوردهای 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در محل نمایشگاه 
کرد.  بازدید  نیرو  این  دائمی 
»از ایده تا محصول برای ایران 
قوی« نامِ نمایشگاهی است که 
در آن به روزترین و جدیدترین 
دستاوردها و محصولات نظامی و 
دفاعیِ دانشمندان و متخصصان 
نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
است.  شده  گذاشته  نمایش  به 
سردار حاجی زاده فرمانده نیروی 
این  ابتدای  در  سپاه  هوافضای 
بازدید، ضمن خیرمقدم به رئیس 
قوه قضائیه و مقامات قضائی همراه 
وی، به توضیح و تشریح قابلیت های 
آخرین دستاوردهای این نیرو از 
جمله موشک کروز هایپرسونیک 
»فتاح ۲«، سامانه پدافندی متحرک 
»مهران« و سامانه ارتقاء یافته »۹ 
دی« و هم چنین پهپاد »شاهد 
14۷« پرداخت که اخیراً در محضر 
مقام معظم رهبری و فرماندهی 
معظم کل قوا رونمایی شده اند. 
موشک کروز »پاوه« که دارای دقتی 
بی نظیر و برُدی شگفت انگیز است 
و همچنین موشک »خیبرشکن« 
از موشک های دوربرد  که یکی 
نسل سوم سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی است و از »سوخت جامد« 
استفاده می کند و در فاز فرود قابلیت 
مانور برای عبور از سپر موشکی 

را داراست، از دیگر دستاوردهایی 
بودند که سردار حاجی زاده به ارائه 
توضیحاتی درخصوص آن ها در 
نزد رئیس قوه قضائیه پرداخت. در 
جریان این بازدید، رئیس قوه قضائیه 
سؤالاتی درخصوص میزان دقت 
موشک های هوافضای سپاه مطرح 
کرد که سردار حاجی زاده فرمانده 
این نیرو به ارائه جزئیات و تاریخچه 
این مهم به موجب دستور فرماندهی 
کل قوا ناظر بر عطف تمرکز بر دقت 

موشک ها پرداخت. 
رئیس قوه قضائیه و هیات همراه، 
در ادامه از بخش مربوط به پهپادها 
دستاوردهای  نمایشگاه  در  نیز 
عمل  به  بازدید  سپاه  هوافضای 
آوردند که در جریان این امر، سردار 
توضیحاتی  ارائه  به  حاجی زاده 
درخصوص قابلیت ها و مأموریت های 
هر کدام از پهپادهای به نمایش 
سپس  پرداخت  شده  گذاشته 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی 

اژه ای دستاوردها و پیشرفت های 
دو دهه اخیر حوزه هوافضا را بسیار 
چشمگیر و در نتیجه  مجاهدت های 
نیروهای جوان و متخصص و مؤمن 
دانست که برای ایران اسلامی ارتقا 
و بازدارندگی محسوس به همراه 

داشته است. 
وی طی سخنانی در جمع تعدادی 
از مسئولان و متخصصان حوزه 
هوافضا، با بیان اینکه نیروهای مسلح 
ما در تراز نظام مقدس جمهوری 
اسلامی حرکت می کنند، اظهار 
کرد: نیروهای مسلح ما در حصول 
بازدارندگی  قدرت  و  استقلال 
که امروز در بالاترین سطح از آن 
برخورداریم نقش کلیدی و محوری 
بیان  دارند. رئیس دستگاه قضا 
داشت: بنا به گفته سردار حاجی زاده 
و مشاهدات ما در این بازدید، اکثر 
متخصصان نیروی هوافضای سپاه، 
از جوانان در متوسط سنی ۳۰ تا 
۳۵ سال هستند؛ جوانان مؤمن و 

متعهدی که سراسر وجود آن ها 
عشق به اسلام و ایران و مردم و 
عزت کشور است؛ این بسیار مایه 
مباهات و افتخار است که در نتیجه 
این  شبانه روزی  مجاهدت های 
جوانان متدینّ و متخصص، امروز 
ایران اسلامی به قدرت بازدارندگی 
عظیمی نائل شده است؛ قدرتی که 
برای دشمنان رشک برانگیز است و 
خشم آنان را برانگیخته است. عضو 
شورای عالی امنیت ملی گفت: تاکید 
ما آن است که این دستاوردهای 
برجسته و خیره کننده  حوزه هوافضا 
در مرآ و منظر عموم مردم به ویژه 
جوانان قرار گیرد تا حس غرور ملی 
و سرمایه اجتماعی و اعتماد به نفس 
در میان اقشار مختلف مردم به ویژه 
نسل جوان، فزونی یابد؛ بدون تردید 
ارزش و تأثیر این قبیل بازدیدها و 
نمایشگاه ها بعضاً از ده ها سخنرانی و 
فیلم در تزریق احساس غرور و شعف 

و خودباوری ملی بیشتر است. 
محسنی اژه ای در جریان سخنان 
تهاجم  و  غزه  موضوع  به  خود 
وحشیانه صهیونیست های غاصب و 
کودک کش نیز اشاره و اظهار کرد: در 
جریان تجاوز رژیم غاصب و موقتی 
صهیونیستی به مردم غزه، نیروهای 
مقاومت ضربات سهمگینی را بر 
پیکره  این رژیم سفاک وارد آوردند، 
به گونه ای که امروز صهیونیست های 
غاصب به وضوح زوال و اضمحلال 

خود را احساس می کنند. 

رئیس قوه قضائیه:

 قدرت بازدارندگی  ایران  خشم  دشمنان را برانگیخته است 
  باید آمادگی

شب حمله را داشته باشیم

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش 
گفت: به عنوان سرباز باید آمادگی شب 
حمله را داشته باشیم و نباید غفلت 
کنیم. امیر سرتیب علیرضا صباحی 
فرد در جریان بازدید از ایستگاه رادار 
تاکتیکی شهید اصلان علیزاده نمین 
اردبیل با بیان اینکه استکبار جهانی 
رو به افول است و برای حفظ قدرت 
خود به دنبال لطمه زدن به ایران 
اسلامی است، خاطرنشان کرد: ما به 
عنوان سرباز باید آمادگی شب حمله 
را داشته باشیم و نباید غفلت کنیم. 
همین آمادگی موجب می شود که 
دشمن شهامت تجاوز به این مرز و بوم 
را نداشته باشد. وی اظهار کرد: نیروی 
پدافند هوایی ارتش همگام با سایر 
نیروهای مسلح، با تمام قوا در دفاع از 
تمامیت ارضی و امنیت حریم هوایی 

کشور در میدان رزم حضور دارد. 

طالقانی:  یاسمین   – ملی  آرمان   
خالص سازی در تمام دوره ها بود اما آنچه 
امروز اجرا می شود ریشه در تفکرات و اقدامات 
احمدی نژاد دارد. دیروز قاضی پور، که چند 
دوره نماینده ارومیه در مجلس شورای اسلامی 
بوده است، با تاکید بر اینکه خالص سازان زیر 
سایه احمدی نژاد قدرت گرفتند و با اشاره به 
فعالیت های محصولی و تیمش، معتقد است 
تصریح  وی  ندارد.  رنگی  دیگر  آنها  حنای 
در  اکنون  هم  خالص سازی  »جریان  کرد: 
ارومیه جایگاهی ندارد و در پایتخت در سایه 
آقای احمدی نژاد صاحب جایگاه شدند. من 
هم مخالف هرگونه خالص سازی هستم. ما 
باید برای مردم ارزش قائل شویم و برای رأی 
آن ها احترام بگذاریم.« این فعال سیاسی با 
بیان اینکه صادق محصولی و همراهانش شاید 
مقطعی بتوانند موفق باشند، ولی دائمی نه، گفت: 
»این اشخاص در زمان آقای احمدی نژاد وزیر و 
مسئول شدند و امکانات نظام به دستشان افتاد، 
اما افراد خوبی برای نظام، رهبری و خانواده شهدا 
به خصوص پابرهنگان و کارگران و کشاورزان 
 نشدند و هیچ گونه هم حنایشان بین ملت رنگ

 نخواهد داشت.«
 روایت آیتی از خالص سازی احمدی نژادی

 مهدی آیتی، فعال سیاسی اصلاح طلب به 
»آرمان ملی« می گوید: »بی تردید خالص سازی 
که مد نظر برخی جریان های سیاسی در کشور 
است و اخیرا علی لاریجانی نیز در این ارتباط 
هشدارهایی داده است ریشه در دولتی دارد که 
اولین دولتی بود که بعد از در قدرت قرار گرفتن، 
بسیاری از مدیران کارکشته نظام را پیاده کرد 
تا بتواند یاران و نزدیکان خود را در مناصب 
مختلف دولتی قرار دهد.« وی افزود: »این 
جریان معتقد بود هرگونه ناخالصی را باید در 
بدنه دولت حذف کرد و مدیران باید از فیلترهای 
مختلف عبور کنند تا در بین آنها افرادی که به 
خط و مشی دولت اعتقاد ندارند، کنارگذاشته 
شوند. محمود احمدی نژاد اولین خالص ساز 
در ساختار قدرت در ایران بود و به بهانه اینکه 
مدیران غیر همراه با دولت وی باید کنار روند 
از صدر تا ذیل بدنه اجرایی کشور را تغییر داد 
تا بتواند همفکران خود را در مناصب اجرایی 
قرار دهد.« وی خاطرنشان کرد: »احمدی نژاد 
و جریان مدیریتی منصوب او اعتقاد داشتند 

تنها مدیرانی که با نوع تفکر آنها آشنا هستند 
و مانند آنها به مدیریت کشور می اندیشند باید 
مدیریت کشور را عهده بگیرند. اکنون نیز شاهد 
هستیم که جریانی با تفکراتی نزدیک به دولت 
احمدی نژاد در دولت سیزدهم حضور دارند و 
اعتقاد دارند باید در استفاده از نیروهای اجرایی 
در کشور خالص سازی صورت گیرد.« چندی 
پیش جعفرزاده ایمن آبادی، نماینده سابق 
مجلس هم به »آرمان ملی« گفت: »توصیه 
و درخواست من از آقای رئیسی این است که 
در دام این نفوذی ها و انقلابیون جعلی نیفتد. 
این خالص سازی قطعا در سال های آتی به 
جایی خواهد رسید که کافی است آقای رئیسی 
برخلاف نظر آنها عمل نماید که تندروها از روی 
اسم وی رد می شوند. ذره ای در این موضوع شک 
نکنید که اگر رئیسی هم مطابق میل آنها عمل 
و رفتار نکند به راحتی از وی هم عبور خواهند 
کرد. نگاه کنید امروز چه تعاریفی از آقای رئیسی 
می شود و همزمان سال های اول روی کارآمدن 
احمدی نژاد را تصور کنید. خالص ترین نیروها 
تصفیه می شوند، اما کسانی که به هر نحوی در 

حال نفوذ هستند ناخالص ترین افراد هستند.«

قاضی پور: خالص سازان زیر سایه احمدی نژاد قدرت گرفتند

گشایشچترخالصسازیبااشارهاحمدینژاد

»آرمان ملی« تحولات غزه در سومین روز آتش بس را بررسی می کند

تلاشهابرایتمدیدآتشبسموقتدرغزه

 جنگ غزه 
 دستاوردی برای 

رژیم صهیونیستی نداشت

حمایت وزارت کشور از 
آمرین به معروف 

 فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران با بیان این که »جنگ غزه هیچ 
دستاوردی برای رژیم صهیونیستی 
مراکز  بمباران  گفت:  نداشت«، 
غیرنظامی که دستاورد نظامی محسوب 
نمی شود. سرلشکر عبدالرحیم موسوی 
ادامه داد: آثار زوال رژیم صهیونیستی 
آشکار شده است. آنها سال ها تلاش 
کردند فلسطین فراموش شده و عادی 
شود و اسم راهبرد خود را هم عادی 
سازی گذاشته بودند اما جنگ اخیر، 
جهان  اول  موضوع  به  را  فلسطین 
تبدیل کرد و حتی مردم کشورهای 
غیرمسلمان جدی تر در حال پیگیری 
مساله فلسطین هستند. آمریکا با صرف 
هزینه های زیاد و با امپراتوری رسانه ای 
خود یک تصویر زیبایی از حقوق بشری 
و دموکراسی برای خود ایجاد کرد اما 
این جنگ ماهیت و چهره واقعی آمریکا 
و کشورهای حامی رژیم صهیونیستی 
را نشان داد. رئیس جمهور آمریکا به 
نزد منفورترین آدم دنیا رفت و از او 
حمایت کرد اما وقتی جنایات رژیم 
صهیونیستی زیاد شد، به تدریج مواضع 

خود را تعدیل کردند. 

 وزیر کشور در پاسخ به پرسشی درباره 
مجوز تذکر حجاب در برخی اماکن 
عمومی و این که متولی این اقدام چه 
نهادی است، گفت: طبق قوانین کشور 
رعایت حجاب الزامی است و عموم 
مردم نیز به این امر اهتمام دارند. احمد 
وحیدی افزود: در قوانین ومقررات، 
وظایفی برای نهادها، دستگاه ها و عموم 
مردم برای بهبود وضعیت حجاب و نیز 
مواجهه با عدم رعایت پوشش قانونی 
مشخص شده است. از این رو ضمن 
قدردانی و سپاسگزاری از دستگاه ها و 
آحاد کسانی که به وظایف خود در این 
خصوص عمل می کنند، یادآور می شوم 
که امر به معروف و نهی از منکر لسانی 
وظیفه ای همگانی است و دارای مجوز 
عام و قانونی بوده و نیازی به مجوز خاص 
ندارد. وی با تاکید بر این که »وزارت 
کشور برابر قانون از آمرین به معروف و 
ناهیان از منکر حمایت می کند« ادامه 
داد: همچنین از معدود کسانی که ممکن 
است بر اثر غفلت، حجاب قانونی را 
رعایت نکنند به جد می خواهیم که 
توجه کافی به این موضوع داشته باشند. 

آرمان ملی- سهیل ثابت: تحولات میدانی 
غزه طی پنجاه و یک روز گذشته فراز و فرودهای 
بسیاری را طی کرده و جدای از طرفین جنگ 
یعنی جنبش حماس، مقاومت فلسطین و 
اسرائیل طرف های دیگری هم از کشورهای 
منطقه مثل ایران، عربستان، مصر، قطر، عراق 
و سوریه گرفته تا کشورهایی مثل روسیه و 
آمریکا به طور غیر میدانی و صرفا دیپلماتیک 
به جنگ وارد شده و تاثیرات خاص خود را 
گذاشته  و می گذارند. حتی تاثیرات و تحرکات 
برخی نهادهای بین المللی مثل سازمان ملل 
متحد، شورای امنیت و اتحادیه اروپا را نمی توان 
نادیده گرفت. با این حال آنچه امروز در غزه 
در جریان است روایت مظلومیت مردم غزه، 
نسل کشی سبوعانه صهیونیست ها و سکوت 
مرگ آور کشورهای عربی و آمریکا بر تحولات 
غزه و چشم پوشی از جنایات اسرائیل است. 
هر چند که پس از تلاش های بسیار و فشارهای 
افکار عمومی و توصیه های بسیاری از کشورها 
در نهایت پس از 4۸ روز طرفین تن به آتش بس 
و توقف جنگ دادند تا در مراحل مختلفی به 
تبادل اسرا بین یکدیگر بپردازند. آتش بسی که 
هر دو طرف مدیون میانجیگری کشور موثری 
همچون قطر هستند و اتفاقا جالب اینجاست 
که در میان قدرت های بزرگ و کشورهای 
تاثیر گذار در این ماجرا این قطر است که میدان 
داری می کند و اکنون همه نگاه ها را به خود 
دوخته است. حال صحبت اینجا است که پس 
از گذشت نزدیک به ۵۰ روز از جنگ که طرفین 
به توافق در جهت توقف جنگ و آتش بس دست 
یافته اند. این آتش بس چه میزان پایدار و برقرار 
خواهد بود. آنطور که طی روزهای گذشته نیز 

در خبرها داشتیم ده ها نفر از اسرای حماس، 
اسرای اسرائیلی و تبعه های سایر کشورها در 
مبادلات طرفینی آزاد شده اند. روز گذشته 
در حالی سومین روز از آتش بس چهار روزه 
بین رژیم اسرائیل و مقاومت فلسطین در نوار 
غزه  را پشت سر گذاشتیم که بامداد یکشنبه 
دور دوم تبادل اسرا بین حماس و رژیم تل آویو 
صورت گرفت که طی آن ۳۹ اسیر فلسطینی 
در مقابل 1۳ اسیر صهیونیست )۳ به یک( آزاد 
شدند که شش تن از آن ها زن و ۳۳ تن از آن ها 
نیز کودک و نوجوان بودند. این تبادل اسرا با 
کارشکنی صهیونیست ها در ورود کامیون های 
حامل کمک های انسانی به غزه همراه شد که با 
فشار مقاومت و چانه زنی های طرف های میانجی 
مانند قطر که گفته می شود هیأتی به تل آویو 
فرستاده، با تاخیر ولی در نهایت بامداد دیروز 
به سرانجام رسید. این در حالی است که طی 
روزهای گذشته صهیونیست ها بارها آتش بس 
را نقض کرده و در مناطق مختلف اشغالی دست 
به حمله زده اند. با این حال تلاش ها برای ادامه 
آتش بس همچنان ادامه دارد چرا که بسیاری 
معتقدند هر چه این آتش بس موقت بیشتر 
به طول انجامد احتمال رسیدن به آتش بس 

دائمی نیز وجود دارد. 
  همه به دنبال تدام آتش بس

با وجود اختلافات مختلفی که در موضع همه 
کشورها نسبت به مساله غزه وجود دارد همه 
طرف ها چه آنهایی که مثل ایران از حماس و 
گروه های مقاومت حمایت می کنند و چه آنهایی 
که مثل آمریکا پشتیبان اسرائیل هستند در 
یک نقطه با یکدیگر مشترک هستند و آن هم 
ترک مخاصمه و آتش بس. به عبارتی همه 

طرف ها به این نتیجه رسیده اند که ادامه جنگ 
چیزی را حل نکرده و کاری از پیش نخواهد برد 
بلکه صرفا مردم بی دفاع بیشتری کشته شده و 
خرابی های بیشتری ببار خواهد آمد. لذا همه 
طرف ها به دنبال آتش بس هستند. در این 
میان طرف های مختلف با پیام هایی این نوع 
رویکرد خود را به طرف مقابل نیز رسانده اند. 
چه اینکه طبق برخی گفته ها آمریکایی ها 
طبق سنوات گذشته پیام هایی را در جهت لزوم 
آتش بس و حمایت از آن به کشورمان ارسال 
کرده اند. چه اینکه چند روز پیش »وزیر امور 
خارجه کشورمان در گفت وگویی با الجزیره 
اذعان داشت که ما پیام هایی را از جانب طرف 
آمریکایی دریافت کردیم که محتوایش این بود 
که آنها خواهان گسترش دامنه جنگ نیستند«. 
حسین امیرعبداللهیان گفت: آمریکا اشتباه فکر 
می کند که می تواند بدون بازگشت فلسطینی ها، 
تصمیمی را در مورد اینکه چه کسی اداره غزه را 
بر عهده بگیرد، اتخاذ کند.« حال اینکه طرفین 
حامی دو طرف جنگ تا چه میزان می توانند 
بر ادامه آتش بس تاثیر گذار باشند باید منتظر 
روزهای پیش رو و تحولات میدانی و دیپلماتیک 

ماند. 
  تلاش برای تمدید آتش بس

مقامات قطری از تلاش برای تمدید آتش بس 
موقت در نوار غزه در ادامه آتش بس چهار روزه 
فعلی در این باریکه خبر می دهند. »لولوه خاطر« 
وزیر همکاری های بین المللی قطر در گفت وگو 
با الجزیره تاکید کرد که میزان کمک ها به غزه 
در حد نیاز مردم این منطقه نبوده است. خاطر 
اظهار داشت که تلاش ها و مذاکراتی برای تمدید 

آتش بس موقت در غزه در جریان است. 


